


Nedlæggelse af lejlighed 
Ejeren af ejendommen Hovedgaden 84 A-B, 
matr. nr. 17-c Skibby by, Skibby, har 
søgt om tilladelse til nedlæggelse af 
lejligheden Hovedgaden 84-B ved ledighed 
Der vil samtidig blive fjernet ca 2,5 
m af husets længde mod Stationsvej. Den 
resterende del af lejligheden sammenlæg
ges med ejerens lejlighed Hovedgaden 84 
A.

1♦ Ejendomsudvalget fortsat
b. pkt. 12
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Ejendomsudvalget fremsender sagen til 
byrådet med anbefaling af, at lejligheden 
nedlægges ved ledighed.

c. pkt. 19
Zonetilladelse til opførelse af sommer
hus
Byrådet har, på begæring af ejendomsud
valgets formand, tilbagesendt sagen om 
opførelse af et sommerhus på ejendommen 
Hammer Bakke 17, matr. nr. 12-c Vej elby 
by, Ferslev, til fornyet behandling i 
ejendomsudvalget.
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet, 
at ansøgningen sendes til Hovedstadsrå
det og Naturfredningsnævnet med anbefa
ling. Hovedstadsrådet gøres opmærksom 
på de tidligere planer om udflugtscenter 
på Hammergården.



Ejendomsudvalget fortsat
d. pkt. 20 
Zonetilladelse
Arkitekt W. Elgaard har for den nye ejer 
af ejendommen Torpevej 17-19 matr. nr.
1-a Torpegård, Skuldelev, Torp Ladegård, 
søgt om tilladelse til nedrivning af den 
eksisterende hovedbygning og de eksiste
rende avlsbygninger samt om tilladelse 
til genopførelse af disse.
Endvidere om tilladelse til opførelse 
af en ny forvalterbolig.
Det ansøgte vil kræve en zonetilladelse 
der skal meddeles af Hovedstadsrådet. 
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet 
at ansøgningen sendes til Hovedstadsrådet 
med anbefaling.

e. pkt. 21
Zonelovstilladelse til udstykning af bas
sinanlæg på matr, nr. 4-a Onsved by, 
Skuldelev
Jægerspris kommune har erhvervet et are
al på ovennævnte ejendom til etablering 
af bassinanlæg for en del af kloak-syd- 
projektet.
Arealet er blevet erhvervet ved ekspropri
ation af Skibby kommune.
Arealet, som er på 1866 m^, er beliggen
de i landzone og har vejadgang til Øster- 
gårdsvej.
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet, 
at ansøgningen sendes til Hovedstadsrå
det med anbefaling.
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* Ejendomsudvalget fortsat 
f.pkt. 22
Zonelovstilladelse til omdeling og sam
menlægning af arealer ved Venslev kro 
For ejer ansøges om tilladelse til omde
ling og sammenlægning af en del småpar- 
celler bag Venslev Kro matr. nr. 2 b 
m.fl. Venslev.
Omdeling kræver jævnfør zonelovens § 6 
tilladelse, og byrådet er i dette tilfæl
de zonelovsmyndighed.
Ejendomsudvalget anbefaler byrådet at 
give zonelovstilladelse til omdeling og 
sammenlægning på matr. nr. 2 b m.fl. 
Venslev by, Ferslev.

g. pkt. 23
Fredning af Selsø sø
Hovedstadsrådet har udarbejdet et for
slag til revision af fredningen af Selsø 
sø, og har i den anledning anmodet kommu
nen om en udtalelse.
Revisionen er begrundet i:
1) Et tidligere søareal, som nu er opdyr

ket, føres tilbage til sin oprindeli
ge tilstand.

2) Et ønske om at kunne udføre naturple
je.

Der ændres ikke ved vildtreservatets be
stemmelser, der tillader afholdelse af 
4 jagter i perioden 1. oktober til 31. 
december.

fortsættes....
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Hovedsamarbejdsudvalget for administrati
onen
Udskrift af udvalgets møde den 9. febru
ar 1987 er tidligere udsendt til oriente
ring .

Sikkerhedsudvalget
Udskrift af udvalgets møde den 20. janu
ar 1987 er tidligere udsendt til oriente
ring.

Økonomiudvalget
Udskrift af udvalgets møde den 10. febru
ar 1987 er tidligere udsendt til oriente
ring.

a. pkt. 1
Støtte fra Hovedstadsrådet i 1987 til 
fremme af regionsplanens virkeliggørel
se
Hovedstadsrådet har i skrivelse af 17. 
december 1986 indkaldt ansøgningen om 
støtte i 1987. Ansøgningen skal indsen
des senest den 1. marts 1987.
Støtte kan søges til følgende formål:
- erhvervelse af.arealer sarat bygge- og 
bymodning,

- projektering samt anlæg af veje og an
dre trafikanlæg af regional betydning,

- etablering af hovedkloakker, afskæren
de ledninger og rensningsanlæg samt 
anlæg for affaldsbehandling,

- etablering af vandforsyningsanlæg og 
hovedvandledninger,

- sanerings- og andre byfornyelsesforan-
fortsættes



Økonomiudvalget fortsat 
a. pkt. 1 fortsat 

staltninger,
- foranstaltninger af betydning for be

folkningens fritidsliv.
Ansøgning om støtte kan omfatte både pro
jekter, der udføres i et enkelt år, og 
projekter, der udføres over flere år.
Man forudsætter, at kommunen selv afhol
der så stor en del af udgifterne, som 
svarer til kommunens egeninteresse i pro- 
jektets gennemførelse.
I 1986 søgte byrådet om støtte til føl
gende projekter i ejendomsudvalgets re
gi.
Gennemførelse af byggemodning af kommu
nens arealer i Hjortehaven.
Udarbejdelse af projekter til sikring 
af fredede naturområder og fortidsmin
der .
Projekt til retablering af Skuldelev 
grusgrav, så den igen kan indgå i natur
området ved Skuldelev ås.
Der blev ikke ydet støtte til disse pro
jekter i 1986.
Ejendomsudvalget indstiller til byrå
det, at der søges om støtte til de samme 
sager som i 1986.

I 1986 søgte byrådet om støtte til føl
gende projekter i teknisk udvalgs regi: 
Støtte til etablering af affaldssorte
ringsanlæg i forbindelse med eventuel 
kildeseparering.
Støtte til etablering af 3. trins rens
ning af spildevand fra Skibby renseanlæg

fortsættes....



og Hyllingeriis renseanlæg samt etable
ring af søværts afløbsledning fra Skibby 
renseanlæg, så Møllekrogen friholdes for 
spildevandsudledning.
Støtte til etablering af busterminal i 
Skibby by til opfyldelse af funktionen 
som regionalt buscenter.
Stitunnel under hovedlandevejen ved Skib
by.
Der blev ikke ydet støtte til disse pro
jekter i 1986.
Teknisk udvalg indstiller til byrådet, 
at der søges om støtte til de samme sager 
som i 1986, dog undtaget stitunnel under 
hovedlandevejen ved Skibby. I stedet sø
ges støtte til foranstaltninger på vejen, 
f. eks. helle-anlæg.

I 1986 søgte byrådet om støtte til føl
gende projekter i kulturelt udvalgs re
gi:
1. Vandrerhjem
2. Små campingpladser
Der blev ikke ydet støtte til disse pro
jekter i 1986.
Kulturelt udvalg indstiller til byrådet, 
at der søges om støtte til de samme sa
ger som sidste år.
Økonomiudvalget fremsender fagudvalgenes 
indstiller til byrådet med anbefaling. 
Borgmesteren foreslår, at der også søges 
om opsætning af borde og bænke samt fore
tages oprensning af strand ved Hammer 
Bakke, således at arealet gøres til et 
udflugtsmål.

8. Økonomiudvalget fortsat
a. pkt. 1 fortsat



Ungdomsboliger, Hovedgaden 36, Skibby. 
Skema 2
Pa byrådsmødet den 15. oktober 1986 god
kendtes skema 2 for opførelse af ungdoms
boliger på ejendommen Hovedgaden 36 i 
Skibby. Godkendelsen havde forbehold med 
hensyn til betaling af kloakbidrag og 
etablering af parkeringspladser. De sid
ste forhold blev afklaret endeligt på 
byrådsmødet den 17. december 1986, og på 
baggrund af disse godkendelser fremsender 
Landsforeningen Ungbo revideret skema 2 
til godkendelse.
Ejendomsudvalget anbefaler økonomiudval
get og byrådet, at skema 2 godkendes, 
idet stigningen i huslejen ikke forven
tes at få afgørende betydning for udlej
ningen af lejlighederne.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat
b. pkt. 5

c. pkt. 6
Andelsboliger på matr. nr. 3-fo Skibby 
Busk Byggeadministration ApS har ved 
skrivelse af 30. december 1986 søgt om 
at undlade opførelse af carporte ved an
delsbebyggelsen, Jernhøj, matr .nr. 3-fo 
Sk ibby.
Årsagen til at der igen søges skal ses 
på baggrund af, at udgiften til ekstra- 
fundering er blevet større end først an
taget. Merudgiften beløber sig til 
310.000 kr, og en del af dette beløb øn-

fortsættes....
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skes indhentet ved at undlade opførelse 
af carporte til ialt 144.000 kr.
Der er yderligere søgt ora nedsættelse 
af grundpris med 166.000 kr., og de res
terende 350.000 kr vil kunne findes i 
byggeriet. Der var oprindeligt afsat 
250.000 kr til ekstrafundering. 
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet, 
at kravet om opførelse af carporte fast
holdes .
Økonomiudvalget fremsender ejendomsudval
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling.

Økonomiudvalget fortsat
c. pkt. 6 fortsat

d. pkt. 8
Forslag til tillæg nr. 3 til Skibby kom
muneplan 1984-91
Ved tillæg nr. 3 til Skibby kommune
plan flyttes landsbyafgrænsningen for 
kommuneplanområde L5, Ferslev, mod nord 
således at der åbnes mulighed for opfø
relse af nogle få boliger. 
Kommuneplantillægget er udarbejdet side
løbende med forslag til lokalplan nr. 58 
for samme område.
Ejendomsudvalget anbefaler byrådet at 
vedtage forslag til kommuneplantillæg nr. 
3.
Økonomiudvalget fremsender til byrådets 
afgørelse.
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Forslag til lokalplan nr. 58, boligområ
de i Ferslev.
1 overensstemmelse med byrådsbeslutning 
af 17. september 1986 har ejeren af 
matr. nr. 8-a Ferslev ladet udarbejde 
et lokalplanforslag for et område med
2 dobbelthuse samt en eksisterende land
brugsmedhjælperbolig.
Af hensyn til grundens størrelse ansøges 
alternativt om tilladelse til opførelse 
af 3 dobbelthuse.
Alternativt forslag vedlagt. 
Kommuneplantillæg for området fremlægges 
sideløbende.
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet, 
at det alternative forslag med 3 dobbelt
huse godkendes.
§ 9 med grundejerforeningen opretholdes. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådets 
afgørelse.
Bemærkning i ejendomsudvalgets indstil
ling den 28/5-86 om, at arealet er del 
af et tidligere vandhul, der er fyldt 
op som losseplads, anmoder økonomiudval
get om at få undersøgt til byrådsmødet.

8. Økonomiudvalget fortsat
e . pkt* 9

f. pkt. 10
Matr, nr. 4 a Vellerup 
Kloakering
I forbindelse med udstykningen af 2 par
celler af matr. nr. 4 a er der udarbej
det projekt for den nødvendige kloake-
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Økonomiudvalget fortsat 
f. plet. 10 fortsat 
ring.
Der er indgået forlig med ejeren om er
statning for ledningsanlæg, afgrødetab 
m.v., ialt kr. 7.053,-.
Kloakarbejdet udføres efter afholdt lici
tation den 22/12 1986. Tilbudssum kr. 
94.940,40.
Arbejdet er påbegyndt den 6/1 1987.
Til arbejdets gennemførelse søges følgen
de tillægsbevilling på konto 052: 
Arealerstatninger m.v. kr. 8.000,- 
Entreprenørarbejder " 95.000,-
Administration m.v. 11 9.000,-

Ialt kr.112.000,-
I forbindelse med udstykningen vil der 
i 1987 blive indbetalt 2 kloakbidrag: 
Hovedkloak, konto 051 kr. 29.632,- 
Detailkloak, " 052 11 37.040,-

Ialt kr. 66.672,-
Ved senere udstykninger kan kloaksyste
met udbygges svarende til yderligere 6 
parceller.
Teknisk udvalg indstiller til økonomiud
valget, at der ydes en anlægsbevilling 
på kr. 112.000,- kr. og en indtægtsbevil
ling på kr. 66.000,-. Licitationsresulta
tet og det indgåede forlig godkendes. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling af, at anlægs- og ind
tægtsbevillingen godkendes.



Regnvandsledning for andelsboligbe
byggelsen Jernhøj.
Rådgivende ingeniørfirma Dines Jørgensen 
& Co A/S har i skrivelse af 9/12 1986 
fremsendt opgørelse over regn- og spilde- 
vandsmængder for Damgårdsvænget og Jern
høj.
Det eksisterende blandede kloaksystem 
i Damgårdsvej kan ikke uden videre afvan
de det nye område Jernhøj.
Det vil sige regnvandet må separeres fra 
og enten ledes gennem et opstuvningsbas- 
sin og videre i det blandede system el
ler evt. ledes til Nordmandsmosen. Afled
ning af regnvand til Nordmandsmosen skal 
godkendes af Hovedstadsrådet i form af 
et tillæg til spildevandsplanen.
Teknisk udvalg indstiller til byrådet, 
at der udarbejdes tillæg til spilde
vandsplanen, idet regnvand fra Damgårds
vænget og Jernhøj søges ført til Nord
mandsmosen.
Der etableres sandfang og olieudskiller. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat
g. pkt. 11



Leje af lokaler Radio Horns Herred
Ansøgning fra Radio Horns Herreds om 
tilskud til leje af lokaler ovenpå Skibby 
Kino. Udgiften til leje udgør pr. år kr.
12.000, - + lys og varme, som er anslået 
til ca. kr. 6.000,- ialt kr. 18.000,- 
Samtidig ansøges om tilskud til opførelse 
af studio og teknikerrum på kr. 20.000,- 
til materialer.
Kulturelt udvalg anbefaler, at der ydes 
tilskud til en fordeling på befolknings
tallet mellem de 2 kommuner, da lokaler
ne i Skibby skal dække begge kommuner 
i en periode.
Der søges en tillægsbevilling på ca. kr.
19.000, - som finansieres over kassebe
holdningen 801 00 004-09.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
da det ikke er en kommunal radio. 
Økonomiudvalget fremsender kulturelt ud
valgs indstilling til byrådet med anbefa
ling.
Gitte Schønemann og Lone Ph. Nielsen ind
tager særstandpunkt, da det ikke er en 
kommunal radio.

Økonomiudvalget fortsat
h. pkt. 13
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Udskiftning af tagplader, Nordmandsmosen
Udskiftning af tagbelægning på spejder
hytten i Nordmandsmosen, idet der er ind
hentet en pris fra en håndværker.
Arbejdet kan udføres for kr. 7.260,- 
excl. moms.
Der er ikke i beløbet indregnet udgifter 
til materialer og eventuelt blikkensla
gerarbejde .
Der er ikke i 1987 afsat beløb til udfø
relse af arbejdet.
Udskiftningen skal ske i foråret 1987, 
ellers vil firmaets garanti udløbe. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling .
Der søges en tillægsbevilling på kr. 
9.000,- som finansieres over kassebehold
ningen 801 00 004-09.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

8. Økonomiudvalget fortsat
i. pkt. 15

Dag og ar: Blad nr,3847
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Ombygning - Skuldelev skole
På baggrund af krav fra Arbejdstilsynet 
har teknisk forvaltning undersøgt de øko
nomiske konsekvenser ved opfyldelse af 
de i tilsynsrapporten angivne krav og 
henstillinger.
Der er udarbejdet forslag af 13. novem
ber 1986.
Forslaget har været forelagt sikkerheds
gruppen på Skuldelev skole, som har frem-
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Økonomiudvalget fortsat
j. pkt. 18 fortsat
sendt kommentarer af 11/12 og 17/12 
1986.
Forslaget har herefter været forelagt 
sikkerhedsudvalget, som anbefaler, at 
ombygningen af rengøringspersonalets gar
derobe- og spiseforhold udføres i hen
hold til teknisk forvaltnings forslag 
af 13/11 og sikkerhedsgruppens forslag 
af 11/12 1986.
Med hensyn til solafskærmningen anbefa
ler sikkerhedsudvalget, at der opsættes 
markiser, som angivet i teknisk forvalt
nings forslag.
Sikkerhedsudvalget anbefaler, at der op
sættes nedsænkede lofter i gangen, som 
angivet i teknisk forvaltnings forslag. 
Endelig anbefales, at lydisoleringen af 
omklædningensrum afventer renoveringen. 
Kulturelt udvalg anbefaler teknisk for
valtnings forslag af 13/11-86.
Der søges en tillægsbevilling på kr.
747.000,- uden moms på anlægskontoen 301 
03 870-50, som finansieres over kassebe
holdningen 801 00 004-09.
Økonomiudvalget anbefaler ombygning, som 
foreslået af sikkerhedsgruppen, samt an
lægsbevilling på kr. 680.000.
Samtidig anbefales solafskærmning og an
lægsbevilling kr. 196.000.
Forslag til alternativ solafskærmning 
forelægges ejendomsudvalget til endelig 
afgørelse.
Endvidere anbefales nedsænkning af loft 
i gang på 1. sal og anlægsbevilling kr.

fortsættes...



Økonomiudvalget fortsat 
j. plet* 18 fortsat
35.000.
Alle 3 nævnte beløb er incl. moms.
Der søges en tillægsbevilling på kr. 
747.000 exel. moms på anlægskontoen 301 
03 870 50, som finansieres over kassebe
holdningen konto 801 00 004 09.

k. pkt. 19
Ikke kursusdelt undervisning
Ansøgning om ikke kursusdelt undervis
ning fra Marbækskolen og Skuldelev skole 
i skoleåret 1987/88.
Skolekommissionen ønsker at følge nævne
nes indstilling.
Endvidere følges Skuldelev skoles lærer
råds bemærkning om at "bliver sammenlæg
ning af de 2 8. klasser ikke en reali
tet, ønskes sagen genbehandlet, da grund
laget for vurdering da bliver en anden". 
Ledende skoleinspektør kan oplyse, at 
der ikke vil være økonomiske konsenven- 
ser samt konsekvenser for så vidt angår 
normeringsplanen.
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling.
Økonomiudva1get fremsender til byrådet
med anbefaling.



Decentralicering af visitationskompeten' 
een

Økonomiudvalget fortsat
1. pkt. 20
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Skolevæsenet "har i 2 skoleår deltaget 
i Frederiksborg amts forsøgsordning 
vedr. decentralicering af visitationskom
petence til indstilling af elever til 
undervisningsforanstaltning efter folke
skolelovens § 19, stk. 2, og dermed udlæg
ning af de økonomiske midler til kommu
nen.
Skolevæsenet anbefaler fortsat deltagel
se i 1987/88.
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling .
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbe fa1ing.

m. pkt. 21
Undervisning af flygtningebørn
Ledende skoleinspektør fremsender skri
velse hvori der skønsmæssigt beregnes 
udgifter i 1987 til undervisning af 
flygtningebørn.
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling .
Der søges en tillægsbevilling på kr.
131.000,-, som finansieres over kassebe
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holdningen 801 00 004-09. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.



Støtte til skoleelev
Byrådet godkendte på møde den 17/12-86 
støtte til en skoleelev i resten af 
skoleåret.
Der søges en tillægsbevilling på kr.
29.000,- til konto 301 01 161-03, som 
finansieres over kassebeholdningen. 
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling. Der søges en tillægsbevilling som 
finansieres over kassebeholdningen 801 
00 004-09.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat
n. pkt. 22

o. pkt. 23
Forslag om eventuel nedsættelse af åb
ningstiden i daginstitutionerne med 1 
time/uge
Byrådet godkendte i mødet den 17. decem
ber 1986 et forslag fra økonomiudvalget 
om, at daginstitutionerne kunne holdes 
åbent 1 time mindre pr. uge, hvorved in
stitutionerne kunne opnå en delvis kom
pensation for den pr. 1. januar 1987 ned
satte arbejdstid.
Institutionerne og forældrerådene blev 
anmodet om at fremsende bemærkninger til 
det fremsatte tilbud, således at social
udvalget på januar-mødet kunne behandle

fortsættes...



Økonomiudvalget fortsat
0. pkt. 23 fortsat
sagen på grundlag af de modtagne tilken
degivelser .
Der er modtaget skriftlig negativ tilba
gemelding fra følgende:
1. Forældrerådet v/børnehaven Tumlebo
2. a. Forældrerådet v/Skuldelev børneha-

have
b. Skuldelev børnehave

3. a. Forældrerådet v/Skolevejens børne
have

b. Skolevejens børnehave
4. a. Forældrerådet v/Ferslev fritids

hjem
b. Ferslev fritidshj em

5. Skibby fritidshjem.
Socialudvalget kan med udgangspunkt i 
de modtagne tilkendegivelser fra foræl
dreråd og institutioner ikke anbefale 
en nedsat åbningstid.
Økonomiudvalget fremsender socialudval
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling .



Ansøgning om opnormering af sekretærfunk
tionen i hjemmeplejen
Hjemmeplejen fremsender ansøgning af 12. 
januar 1987 om udvidelse af sekretærnor
meringen med 20 t/u.
Før indførelsen af den udvidede aftenple
je delte hjemmeplejen og den sagsbehand
lende ergoterapeut 1 sekretær på ialt 
3o t/u. I forbindelse med indførelsen 
af aftenplejen blev hjemmeplejen tildelt 
yderligere 20 sekretærtimer/uge.
Der søges nu om yderligere 20 t/u, heref
ter ialt ca. 55 t/u.
Socialforvaltningen bemærker, at der ik
ke i budget 1987 er afsat midler til dæk
ning af det ansøgte. Udgiften kan 
skønsmæssigt anslås til årligt ca. kr. 
80.000 brutto/netto (der ydes ikke stat
srefusion) .
Socialudvalget; Bent Olsen og F. Theill 
Hansen kan ikke imødekomme det ansøgte. 
Anni Skov og Bjørn Nielsen anbefaler, 
at det ansøgte imødekommes, og at sagen 
fremsendes til byrådet.
Økonomiudvalget indstiller til byrådet, 
at det ansøgte ikke imødekommes.
John G. Christensen og Birgit Bangshof 
Mortensen indtager særstandpunkt.

Økonomiudvalget fortsat
p. pkt. 24
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Overførsel af beløb fra 1986 til 1987
På byrådets møde den 19/11 1986 blev det 
godkendt, at uforbrugte beløb i budget 
1986 på visse betingelser kunne overfø
res til budget 1987 tillagt en "forrent
ning" på 20%.
Bogholderiet har på baggrund af regn
skabsrapport pr. 31. januar 1987 udarbej
de opgørelse over beløb, der kan overfø
res fra 1986 til 1987.
Økonomiudvalget fremsender overførsler 
i henhold til bogholderiets opgørelse 
af 6/2 87 til byrådet med anbefaling, 
dog udsættes overførsler på skoleområdet 
for nærmere undersøgelse.
Overførslerne ydes som tillægsbevillin
ger på ialt kr. 847.000, som foreslås 
finansieret over kassebeholdningen, konto

Økonomiudvalget fortsat
g. pkt. 36
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r. pkt. 39
Opgørelse over forventede anlægsbeløb
Teknisk forvaltning har udarbejdet for
slag til revideret investeringsoversigt 
for perioden 1987-1990.
Forslaget er udarbejdet på grundlag af 
ændringer primært vedr. byggemodning, 
grundsalg og kloakering.
For 1987 vil der være tale om forventede 
udgifter på 8.612.000 kr. og indtægter 
på 9.328.000 kr.

fortsættes



I forhold til investeringsoversigt vedr. 
1987 er der tale om en samlet merudgift 
på 3.212.000 kr.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling og foreslår denne merud
gift finansieret over kommunens kassebe
holdning .

Økonomiudvalget fortsat
r. pkt. 39 fortsat

s. pkt. 41
Opgørelse af ændrede reduktioner på bud
get 1987 på konto 3
Byrådet godkendte den 17. december 1986 
fælleslærerrådets skrivelse af 3. decem
ber 1986 vedrørende alternative besparel
ser til de af byrådet vedtagne besparel
ser i forbindelse med budgetvedtagelsen 
for 1987.
På baggrund af vedtagelsen er ledende 
skolepsykolog bedt om at fremsende det 
forslag som skrivelsens punkt 1 henviser 
til og ledende skoleinspektør er bedt 
om at beregne den besparelse, som skri
velsens punkt 2 henviser til.
Iflg. budget 1987 er afsat følgende be
løb
•ĵ onto 301 01 005 09 kr. 13.663.000 
Tjenestemænd, faste lønn.
^onto 301 01 201 00 kr. 320.000 
Vikarudgifter
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ed en godkendelse af forslag fra fællesV

fortsættes . . .



lærerrådet vil det medføre følgende æn
dringer, der ydes som tillægsbevilling: 
konto 301 01 005 09 kr. 550.000
konto 301 01 201 00 kr. -320.000
konto 301 01 237 03 kr.____23.000

kr. 253.000
Der bør tages stilling til finansiering 
af merudgiften på kr. 253.000. 
Økonomiudvalget anbefaler forslag fra 
ledende skoleinspektør og ledende skole
psykolog overfor byrådet, men afventer 
endelig stillingtagen til finansiering 
af merudgift på kr. 253.000. Socialdemok
ratiet indtager særstandpunkt og foresl
år, at merudgiften på kr. 253.000 finansi
eres over kassebeholdningen.

Økonomiudvalget fortsat
s. pkt. 41 fortsat



Ændrede personalereduktioner på daginsti
tutionsområdet
Byrådet vedtog på møde den 27. januar 
1987, at økonomiudvalget skulle optage 
forhandlinger med personalet ved kommu
nens daginstitutioner og dets faglige 
organisationer.
Der har herefter været afholdt forhånd- 
lingsmøde mandag den 2/2-87, hvor der 
er opnået følgende forhandlingsresultat:
1. Personalereduktionen på 61 timer æn

dres til 15 timer, idet udgiften for
31 timers vedkommende i stedet finansi
eres ved tilsvarende besparelser på 
daginstitutionernes konti for entrep
renør- og håndværkerydelser og anskaf- 
feiser i 1987.

2. Reduktionen på 15 timer finansieres 
over kassebeholdningen.

3. Der gives fuld personalekompensation 
for de kommende arbejdstidsforkortel
ser i 1988 og 1990 (2 timer ialt)

4. Vikarreglerne forhandles påny i nær
meste fremtid for så vidt angår ret
ningslinierne .

5. Ansøgninger om støttepædagoger behand
les velvilligt i socialudvalget, uden 
at der dermed er givet tilsagn om at 
ville imødekomme ansøgningerne.

Et medlem af kommunens forhandlingsud
valg, Gitte Schønemann, tog forbehold 
for forhandlingsresultatet. Hun ønskede 
budget 1987 overholdt, som vedtaget den 
24/9-86.

Økonomiudvalget fortsat
t. pkt. 50
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Økonomiudvalget fortsat
t. pkt. 50 fortsat
Pædagogisk Kartel har meddelt, at for
handlingsresultatet efterfølgende er god
kendt på personalemøde den 2/2-87.
Det bemærkes, at sag om placering af al
ternative besparelser (svarende til 31 
timer) og tillægsbevilling (svarende til 
15 timer) forelægges byrådet i marts må
ned .
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Gitte Schønemann tager forbehold for for
handlingsresultatet, idet hun ønsker bud
get 1987 overholdt.

u. pkt. 52
Kloakbidrag, erhvervsgrunde 
Betalingsvedtægt
I forbindelse med behandling af konkret 
sag på teknisk udvalgs møde den 16/1-87 
blev det vedtaget at indstille til byrå
det, at kloakbetalingsvedtægten revi
deres snarest, og at kloakbidrag for er
hvervsområderne Hanghøj og Sølvkær pålig- 
nes således:
Bolig, kontor og lignende pålignes bi
drag svarende til bebygget areal.
Ikke særligt forurenende produktionsafde
linger: 0,6 x bebygget areal.
Lager: 0,3 x bebygget areal. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.



Bådelauqet i Skuldelev
Der har været afholdt møde med Skulde
lev Badelaug den 15/1 87, hvor man bl.a. 
drøftede hyttens tilhørsforhold samt 
tilslutningsafgift til Skuldelev vand
værk på kr. 5.490.
Kulturelt udvalg anbefaler, at hytten 
tilhører bådelauget. Dette kan indføjes 
i bådelaugets vedtægter, ligesom der i 
vedtægten kan indføjes, at såfremt både
lauget ophører, tilfalder hytten kommu
nen.
Der udarbejdes "kontrakt" omkring til
hørsforholdet .
I forbindelse med tilslutningsafgift til 
Skuldelev vandværk søges en tillægsbevil
ling på kr. 6.000 på konto 323 02 075 
09, som finansieres over konto 326 02 
040 08.
Økonomiudvalget fremsender med anbefa
ling .

Flytning af byrådets møde i juni måned
Socialudvalget anmoder om, at byrådets 
planlagte møde den 17. juni 1987 flyt
tes, idet pensionistudflugten af prakti
ske årsager mest hensigtsmæssigt kan af
vikles den 16. og 17. juni 1987.

Økonomiudvalget fortsat
v. pkt. 16
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11.

12.

Ferieplan for skoleåret 1987/88
Fælleslærerrådet har behandlet undervis
ningsministeriets vej ledende ferieplan 
for skoleåret 1987/88.
Fælleslærerrådet foreslår, at der anven
des 6 feriedage til at "finansiere" vin
terferien og fridagen efter Kristi Him
melfartsdag med. Fælleslærerrådet fore
slår, at man tager den sidste uge af som
merferien (5 dage) og tirsdag den 5. a
pril 1988 (1 dag).
De 3 skolers nævn og lærerråd anbefaler 
forslaget.
Skolekommissionen fremsender med anbefa
ling.

Delegation vedr. skolevæsenets ferieplan 
Formanden for skolekommissionen ansøger 
om, at skolekommissionen fremover bemyn
diges til at godkende ferieplanen for 
skolevæsenet.

Uddeling af pjecer, programmer m.v. på 
skolerne
Et udvalg nedsat af skolekommissionen 
har udarbejdet forslag til følgende ret
ningslinier for uddeling af pjecer, pro
grammer m.v. på skolerne:
1. Der udsendes fra skolens side kun

skrivelser, pjecer m.v., der vedrører
fortsættes....
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12. Fortsat
forholdet mellem hjem og skole.

2. Lokale foreninger m.v. som ønsker at 
fremlægge materiale, der kan have in
teresse for børnene i lokalområdet, 
henvises til skolebibliotekerne. End
videre kan opslagstavlerne benyttes.

3. Udsendelse sker under skoleinspektø
rernes ansvar.

Forslaget har været til udtalelse i sko
lenævnene :
Marbækskolens skolenævn kan anbefale 
forslaget.
Anne-Margit Nielsen og Birthe Mikkelsen 
kan kun gå ind for pkt. 1 i forslaget. 
Ferslev skoles skolenævn anbefaler for
slaget .
Skuldelev skoles skolenævn udtaler, at 
ingen har ret til at få uddelt pjecer, 
programmer m.m. på skolen. Udsendelser 
sker på skoleinspektørens ansvar. Udsen
dte pjecer m.m. medtages på kommende 
nævnsmøde som efterretningssag. 
Skolekommissionen anbefaler "pjeceudval
gets" forslag.
Merete Clausager indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke ønsker faste retningsli
nier .



13. Orlov fra byrådsarbejdet
^Byrådsmedlem Lone Ph. Nielsen anmoder 
i skrivelse af 13. februar 1987 om orlov 
fra byrådsarbejdet for en periode af 4 
måneder fra den 25. februar 1987.
Årsagen er et særdeles stort arbejdspres 
i hendes private virksomhed.
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Såfremt orlov godkendes er 1. supplean
ten: Jens-Christian Grundahl, Lærkevej 
3, Sk ibby.
Denne har i skrivelse anmodet om frita
gelse på grund af øget travlhed i hans 
firma.

dj Såfremt denne fritagelse godkendes er 2. 
suppleanten: Bill Østergaard, Kærkrogen 
4, Østby.
Denne har i skrivelse anmodet om frita
gelse, idet han efter valget er blevet 
selvstændig erhvervsdrivende og derfor 
ikke mener sig i stand til at bestride 
begge begge dele på tilfredsstillende 
måde.

M  Såfremt denne fritagelse godkendes er 
' 3. suppleanten: Peter Flensted Rasmus

sen, Nordmandsvej 5, Skibby.
Denne har erklæret sig villig til at 
indtræde i byrådet.

Det konservative Folkeparti har meddelt 
følgende ændringer i besættelse af ud
valgsposter med virkning fra 25. febru
ar:

bylter

fortsættes....



13. Fortsat
Økonomiudvalget: Lone Ph. Nielsen udtræ
der, Peter Flensted Rasmussen indtræder. 
Socialudvalget: Lone Ph. Nielsen udtræ
der, Hanne Kyvsgaard indtræder. 
Ejendomsudvalget: Hanne Kyvsgaard udtræ
der, Gitte Schønemann indtræder. 
Arbejdsudvalget for El—centret: Lone Ph. 
Nielsen udtræder, F. Theill Hansen ind
træder.
Suppleant for socialudvalgsformanden i 
fællesstyrelsen for skolepsykologisk råd
givning: Lone Ph. Nielsen udtræder,
Hanne Kyvsgaard indtræder. 
Ligningskommissionen: Lone Ph. Nielsen 
forsætter.
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1. Generel orientering om kommunens økono-

miske situation

2. Udstykning ved Røgerupvej 
Lokalplan nr. 56 
Salgspris

fortsættes. . . .



2. Fortsat

3. Industriområde Hanghøj
Kostpris for små erhvervsparceller



Salg af matr, nr. 3 fo Skibby til opfø
relse af andelsboliger

Ansøgning om orlov





9. Spørgsmål til salg af jord
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10. Meddelelser

fortsættes



10. Meddelelser fortsat
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